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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. június 30. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Szirbik Imre alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián 
képviselő, Tóth András képviselő 
 
Összesen: 7 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető, Horváth Izabella intézményvezető, Kozserán Krisztina pénzügyi 
előadó, Hegedűs Sándor művelődésszervező 
 
Meghívott: Czellár Mónika, KLIK Makói Tankerület mb. tankerületi igazgató, Szabóné Vígh 
Erzsébet iskolaigazgató, Dr. Égető Gábor, a Makói Járási Hivatal hivatalvezetője, Dr. 
Lakatos-Tóth Andor, a Makói Járási Hivatal hivatalvezető-helyettese, Fekete Istvánné, a 
Csongrád Megyei Településtisztasági Nonprofit Kft. gazdasági és kereskedelmi 
igazgatóhelyettese, Budai Zoltán, a Csongrád Megyei Településtisztasági Nonprofit Kft. 
képviselője 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat és a megjelent vendégeket! Itt van körünkben a járási hivatal vezetője, 
illetve munkatársa, Dr. Lakatos-Tóth Andor, Czellár Mónika, a KLIK Makói Tankerületének 
vezetője és a Dózsa György Általános Iskola igazgatója. Megállapítom, hogy a képviselő-
testület határozatképes számban jelen van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, 
a meghívótól eltérően, az első napirend lenne a KLIK tájékoztatója. Más javaslat? 
Amennyiben nincs, aki egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 125/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
125/2015. (VI. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2015. június 30-ai soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
1. Tájékoztató a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ kiszombori feladatellátásáról, az 
iskola működtetésének tapasztalatairól. 
2. Polgármesteri jelentés. 
3. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
4. Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda tájékoztatója a 
2014/2015-ös nevelési évről. 
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5. Tájékoztató a lakossági kintlévőségekről. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 

 
 
1. Napirend 
Tájékoztató a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ kiszombori feladatellátásáról, 
az iskola működtetésének tapasztalatairól. 
Előadó: Czellár Mónika 
 mb. tankerületi igazgató 
 
/A tájékoztató a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első napirend a KLIK tájékoztatója. Elkészült az írásos 
anyag. Szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
 
Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató: Szeretettel üdvözlöm a képviselőket és a 
polgármester asszonyt. Köszönöm a meghívást. Nagyon fontos ez számomra és nagy 
örömmel jöttem, mert azt gondolom, hogy ez is kifejezi azt, hogy az önkormányzatnak fontos 
az iskola és fontos az iskola jövője, a 2013-as változások ellenére is vagy azzal együtt. Az 
írásos beszámolómat átküldtem, abból a lényeget szeretném elmondani, utána a kérdésekre 
válaszolnék, illetve elkezdhetnénk egy párbeszédet, amit akár egy következő alkalommal 
folytatni tudunk. Köztudott, hogy a kiszombori Dózsa György Általános Iskolának jelenleg 
327 fő tanulója van, ebből 47 fő SNI-s. Örömmel jelentem, hogy a következő tanévben 9 
fővel magasabb a létszámunk, ez a mostani időkben nagyon ritka, hogy valamelyik 
intézményünkben nagyobb létszámmal tudunk indulni, szerencsére Zomboron ez így lesz 
jövőre és reméljük, hogy utána is ezt fogjuk tudni tartani. Hátrányos tanulók száma 58 fő, 
ebből 38 fő halmozottan hátrányos helyzetű. 45 fő bejáró tanulónk van és ebből 34 főnek 
fizetjük a diákbérletét, mivel kötelező beiskolázási körzetünkbe tartoznak és ez 
kötelezettségünk, hogy ezzel támogassuk a beiskolázást és az iskolába járást. 12 fő jár 
logopédiára, 31 fő gyógytestnevelésre. Ezeket az adatokat azért emelném ki, mert ezeknek a 
tanulóknak az ellátása szakemberekkel, szakértő pedagógusi vagy gyógypedagógusi 
segítséggel folyik. Ezen kívül az SNI-s tanulók ellátása is megoldódott, hiszen vannak 
gyógypedagógusok a tankerületben, illetve alkalmazunk egy gyógypedagógust Tiszaszegi 
Csilla személyében az iskolában is. A jelenlegi SNI-s létszámot teljes mértékben el tudja látni. 
Azt gondolom, hogy ez szakmailag nagyon fontos, hogy nem egy utazó gyógypedagógus látja 
el az SNI-s tanulókat, helyi ismeretekkel rendelkező szakember végzi ezt a nagyon fontos 
fejlesztő munkát. A pedagógusok számított álláshelye 35,3 fő, ebből ugyanennyi be is töltött 
álláshely. A nevelő, oktató munkát segítő számított álláshely, ami az iskolatitkárt jelenti: 1 fő. 
Egyéb alkalmazottaknál 7 fő a jelenleg számított létszám és ez itt 8,5 fő, amit jelenleg 
betöltöttünk. Hosszas gondolkodás után, megismerve azt a helyzetet, hogy októberben 1 fő 
nyugdíjba vonul, engedélyt adtam arra, hogy a jelenlegi létszámmal kezdjék el a tanévet, 
azért, mert nagyon fontosnak tartom, hogy rend, tisztaság legyen az intézményben, illetve a 
gyermekétkeztetés kapcsán a konyhai dolgozókat is mi alkalmazzuk. Jelenleg októberig 
marad ez a plusz létszám és utána visszaáll a számítottra. Szervezeti jellemző, hogy az 1 fő 
intézményvezető mellett a 2014/2015-ös tanévben engedélyt adtunk arra, a létszám alapján, 
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hogy még egy igazgatóhelyettes is segítse az intézmény munkáját. A tanévzáró értekezleten és 
nyilván a tanév közben is láttam munkájukat. Azt látom, hogy ez egy nagyon jó 
kezdeményezés volt, a munka hatékonyságát növeli, hiszen két épületben történik a tanítás. A 
másik igazgatóhelyettes alsó tagozaton tanító pedagógus, Sinka Józsefné személyében, 
maximálisan ellátja ezt a feladatot. A jövőre nézve azt kértem az iskola vezetésétől, hogy 
lehetőség szerint még többet tartozódjon az alsós épületben. Ennek voltak technikai feltételei 
is, de ezt nyáron meg tudjuk oldani. A szakmai feladatok közül a legnagyobb kihívás, azt 
gondolom, még továbbra is a délutáni szaktárgyi foglalkozások még hatékonyabbá tétele. A 
köznevelési törvény tette kötelezővé az „egész napos” iskolát, mert az „egész napos” 
iskolának van egy speciális pedagógiai programja. Most az időkeretét nézve egész napos. Azt 
gondolom, hogy nagyon jó próbálkozások vannak az intézményben, egyre jobban és 
aktívabban éreznek rá a pedagógusok arra, hogy tulajdonképpen mit is jelent ez a szaktárgyi 
foglalkozás. Ez mindenkinek új volt az országban, ezt tanulni kell, nagyon sok képzéssel, akár 
szakmai segítséggel, jelenléttel is támogattuk ezt a munkát az intézményben. Nyilván még 
mindig van hová fejlődni, de ahogy a tanévzáró értekezleten is elhangzott, ezt a pedagógusok 
is érzékelik és bennük is megvan a szándék, hogy ezt a szaktárgyi foglalkozást, a 
csoportbontási lehetőségeket még hatékonyabban fel tudják használni. Ehhez még azt 
szeretném elmondani, hogy ebben a tanévben plusz 2 órát engedélyeztem, amit a törvény 
lehetővé is tesz, erre a differenciálásra és tehetséggondozásra, ezt évfolyamonként kell érteni, 
még több lehetőség lesz arra, hogy nyilván tehetségek gondozása mellett a lemaradókkal is 
egyre többet tudjunk foglalkozni. A szakmai feladatok közül még kiemelném, hogy 
mindenképpen célunk és gondolom, ezzel önök is egyetértenek, hogy a helyi gyerekek itt 
maradjanak. Ez minden közösségnek fontos, a legkisebb településnek is, hogy azok a 
gyökerek, kötődések, amelyek a szülőhelyéhez kötik, ezek egyre mélyüljenek és az iskola 
ennek nagyon jó terepe. Célunk és feladatunk, egyeztetve az intézmény vezetőjével, hogy a 
jövőben azt a folyamatot, ami sajnos most ebben az évben jelentősebb volt a korábbinál, 
leállítsuk, természetesen a szülőkkel együtt. Mindenképpen a 8. osztályig itt kell, hogy tartsuk 
ezeket a helyi diákokat, mert azt gondolom, hogy mind szakmailag, mind technikailag a 
lehető legtöbbet meg tudjuk adni. Ebben együttgondolkodásra és partnerségre hívom önöket. 
Műszaki felújításokat leírtam. Egy-két összeget kiemelnék az írásos anyagból: személyi 
juttatások 2014. évben 13.651.000,- Ft, munkaadót terhelő járulék összesen 3.686.000,- Ft, 
dologi kiadás 13.314.000,- Ft, működtetési feladatokra 30.651.000,- Ft-ot költöttünk. Sajnos 
ebből a rezsiköltség nagyon nagy. Azt gondolom, hogy mindenképpen a fejlődésnek is most 
már lassan el kell, hogy jöjjön az ideje, ezt jeleztük mindenféle fórumon, reményeim szerint a 
tankeret összege oly mértékben fog módosulni, hogy tudunk majd újításokra és eszközökre is 
többet fordítani. Köszönöm, hogy meghallgattak.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük a kiegészítést. Arról már beszélgettünk igazgató 
asszonnyal, hogy mit tudunk tenni, hogy a helyi gyerekek maradjanak ebben az iskolában. 
Komoly gondot jelent ez számunkra. Nem tudjuk, mi van emögött, hogy mégis Makóra viszik 
a gyerekeket. Könnyebben meg lehet hozni a döntést egy makói iskola irányába, mint például 
Csanádpalota esetében. Kiszombor nagyon közel van Makóhoz, nagyon jó a buszközlekedés. 
Nagyon sajnálom és nagyon bánt ez a tendencia. Ebben partnerek leszünk, amit tudunk 
segíteni, mindent meg fogunk ennek érdekében tenni. Érzékeltük a problémát. 
 
Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató: Ezt kiemelt feladatnak tekintjük. Az iskola 
vezetőivel már leültem többször ez ügyben. Mondhatom, hogy feladatként kapták meg, hogy 
ebben a helyzetben milyen új technikákat, dolgokat tudunk bevetni, hogy ezt a folyamatot 
megállítsuk, sőt visszafordítsuk. Fogunk is még erről beszélni, nekem is vannak ötleteim, 
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nekik is vannak. Azt gondolom, hogy külsős embereket is bevonunk, szakembereket ebbe a 
konzultációba és remélem sikerül megoldást találnunk. A szülőkre mindenképpen számítunk.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Ez ügyben, gondolom, nemcsak a helyi iskola 
vetőségével beszélt, hanem a többivel is. Az érintett iskolák vezetőivel is kellene, mert ebben 
az évben, miután felvetődött és a testület foglalkozott valóban ezzel a problémával külön is, 
úgy gondolom, hogy az iskola nagyon sokat tett az idén ez ügyben. Számtalan fórumon, akár 
az óvodában, Ferencszálláson több alkalommal, nagyon jól működő óvoda-iskola átmeneti 
programjaink vannak. Évről évre bővül ennek a tárháza, sőt ennek folyamaként még minden 
szülő tájékoztatót is kapott, arról, hogy mi van az iskolában, külön nyitott játékos délutánon 
vehettek részt. Helyileg, ami lehetséges megpróbálunk. Attól kezdve, hogy tudom, hogy 
másutt is kevés a gyerek, azt gondolom, hogy elég komoly probléma lehet az, hogy külön 
megfogják főleg a jó képességű gyerekeinket más iskolákban. Azt hiszem, hogy alapvetően 
ezt kellene összehangolni és mérlegelni mindenkinek a legjobb tudása szerint, hogy itt is 
maradjanak jó képességű gyerekek, hiszen hallottuk, említette, hogy a differenciálásra, az 
egyéni fejlesztésre nagyon oda kell figyelni és oda is figyel ez az intézménytípus. Tudjuk a 
gyakorlatban, hogy ez egy jó közösség, rengeteg jó közös program van az iskolában, ami ad 
egy önálló arculatot és megteremti annak lehetőségét, hogy egyedi legyen a kiszombori Dózsa 
György Általános Iskola. Ehhez biztos, hogy segítségre van szükség arra, hogy húzóágazat is 
maradjon. Ahhoz, hogy igazából eredményt tudjon elérni minden egyes osztály, arra szükség 
van, hogy az igazán jó képességű gyerekek itt legyenek, hiszen ők a minták, ők azok, akik 
húzni tudják a többieket. Ha egy idő után elérjük azt, hogy a 4. osztályból egyszer csak 
elszippantja tőlünk a város közelsége azokat a gyerekeket, akik lehetnek ezek a minták, akkor 
itt nagyon nehéz a pedagógusok helyzete és nagyon nehéz olyan mintákat és olyan 
lehetőségeket mutatni a szülőknek, ami nem generálja azt, hogy lépjenek. Ez biztos, hogy 
közös feladatunk valóban, de azért szóltam hozzá, hogy ne csak itt a helyi berkekben 
maradjon, hanem egyeztetni kell, mert ugyanezzel a térség többi iskolája is küzd. 
 
Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató: A térségünkben 12 községben vannak 
intézményeink és természetesen máshol is ez probléma, igyekszünk kezelni, illetve a makói 
intézménynél is, ahol a 8 osztályos évfolyam működik, ott is be kell vezetni bizonyos 
kereteket, amikor látható az, hogy a tankerület más intézményeiben a felső tagozatos 
osztályok létszámát lecsökkenti. Egyetértünk és ezt a tendenciát meg kell, hogy állítsuk, 
nyilván úgy, hogy egy intézmény se lássa kárát.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszomboron most nagyon kirívó volt az összes többi 
iskolához képest.  
 
Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató: Az idei évben most Kiszomboron volt ilyen kiugró. 
Nyilván, hogy ne lehessen ilyen kiugró, kell egy olyan keret a makói intézményben, ami ezt 
eleve megakadályozza. Idén már utólag nem tartottam etikusnak, hogy közbelépjünk. Előre 
látva a tendenciákat lehet hozni olyan kereteket, ami mindkét intézményt hagyja élni.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Örömmel hallottam, hogy a működtetési kiadásokon túl 
majd a tárgyi eszközök és a szakmai anyagok fejlesztésére vagy fejlődésére is oda kívánnak 
figyelni. Azt hiszem, erre nagyon nagy szükség lesz, hiszen külső ellenőrzéseket vár minden 
pedagógiai intézmény, és amikor bejártuk kedden a testülettel az intézményt és láttuk, 
pakolgatnak, szorgoskodnak a pedagógusok egy-egy jajkiáltás elhangzott, például kréta 
hiánya miatt. Mindig vannak olyan vágyak, amik nem rózsaszínűek, hanem a mindennapi 
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működéshez szükséges. Azt hiszem, hogy erre biztos, hogy nagyon oda kell figyelni, hogy 
azok a szakmai dolgok, amik a mindennapi oktatáshoz szükségesek, azok elérhetőek 
legyenek. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A helyben tartás és a gyökerek megerősítése fontos. Úgy gondolom, 
hogy egy településen, ahol egy intézmény van, nemcsak az iskola gyermekei részére kell 
biztosítani lehetőséget. Minden évben felmerül az a probléma, hogy mivel az iskola területén 
van sportolási lehetőség, és nyáron ez az intézmény elég sok időre kizárja a lakosokat, 
gyerekeket abból, hogy sportolhassanak. Azt szeretném kérni, azt láttam, hogy egész 
augusztusban zárva lesz az intézmény, nem lehet bemenni a Sportcsarnokba, se az udvarra. 
Ennek lehetne-e valami megoldása? Úgy hallottam, hogy a 12 település összes intézménye 
nincs bezárva legalább egy hónapig. Erre kellene megoldást találni, ráadásul az a személyzet, 
ami plusz 1 fővel van, valamilyen oknál fogva ez megoldott legyen, hogy kvázi ne legyen egy 
hónapig bezárva. Azért tartom fontosnak, mert ennek a településnek ez egy fontos intézménye 
és ugyanúgy fontos az itt tarthatóság a szülők, családok felé is nemcsak a gyerekek felé. 
Mivel csak ez az egy intézmény van, szeretném, ha ezt valamilyen úton meg tudnánk oldani. 
Ezt meg lehet-e oldani, hogyan lehet megoldani? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt kiegészíteném annyival, hogy nem lehetett a 
Sportcsarnokot különválasztani az intézménytől, mert egy helyrajziszámon van. Máshol ez 
úgy működhet vagy működhetne, hogy bérbe veszi az iskola és a szabad kapacitások felett 
rendelkeznek. Ez a Sportcsarnok a teljes településnek a sportolási igényét kell, hogy 
kielégítse, amióta a KLIK van, ez nem teljes körűen realizálódott. Decemberben beszéltünk is 
róla, akkor az egyik hivatali dolgozónk ment át és a nyitva tartásban segített, így tudtak 
menni, sportolni. Nyáron be van zárva, nem tudnak bemenni a csarnokba és az udvart sem 
tudják a gyerekek használni. Tegnap néztem, hogy a bejáró úton, ami a Sportcsarnok felé 
vezet és még nincs lezárva, ott fociztak. Amikor annyira fontos lenne a mozgás, az egészséges 
életmód és nincs olyan területünk, esetleg a sportpálya, oda még ki lehet menni, de ebben 
azért kérnénk segítséget. Azt hallottam, hogy máshol ez a probléma nem probléma. Nem 
tudom, hogy Kiszomboron miért lett ilyen neuralgikus pont, de ezt tapasztaljuk.  
 
Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató: Erre most azonnal megoldást nem tudok mondani. 
Az biztos, hogy a munkavállalóinknak ki van adva a rendes szabadsága, pluszban azon felül, 
amit az intézményben ellátnak feladatot, nem tudnak vállalni. Ha egy esetleges személyzettel 
vagy inkább kettővel tudná támogatni az önkormányzat, akkor azt gondolom, talán tudnánk 
megoldást találni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Erre státuszunk nincs, azért megpróbáljuk megoldani, de 
riasztórendszer, kulcsok vannak, azért ez okozhat némi fejtörést, de ettől függetlenül a 
tulajdonosa is mi vagyunk ennek a komplexumnak. Ha van erre mód és lehetőség, 
megtaláljuk a megoldást és megkeressük. 
 
Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató: Tudnunk kellene előre, hogy mire lenne igény 
konkrétan.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Konkrétan, hogy legyen nyitva. 
 
Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató: Minden nap? 
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Balázs Zoltán képviselő: Nem minden nap, azt meg kell beszélni, mely napokon. Lehet hétfő, 
szerda, péntek vagy szombat. Egész hónapban nincs rá ember, mert úgy kell kiadni a 
szabadságot, ezt nem fogadom el. Olyan nincs, hogy egy évben minden technikai dolgozónak 
augusztusban szabadságra kell mennie.  
 
Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató: A tanév rendje alapján, valószínű nyáron kell nekik 
is kiadni a szabadságot, hiszen nekünk az a fontos, hogy amikor oktatás van, akkor ott 
legyenek és jelen legyenek az iskola életében. Amikor üres a ház, nyilván akkor adjuk ki a 
szabadságot, gondolom, ez nem kérdés. Nekik is megvan, hogy egy évre mennyi szabadság 
jár, hogyan kell ezt kiadni, minket is köt a Munka Törvénykönyve. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A 12 településen hogyan oldják meg? 
 
Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató: Ahány település annyi féle. Nincs is 12 településen 
sportcsarnok, 3 helyen van. Értem a problémát, helyt is adok neki és azt gondolom, hogy 
beszéljünk róla. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Eddig is mindig segített az önkormányzat, megpróbálta megoldani. 
Van igény rá, a Sportcsarnok egy héten kétszer vagy háromszor nyitva tart, azt ki kell 
táblázni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Képviselő úr tegyen egy javaslatot. Azt szeretném kérni, 
hogy írják le, mely napokon legyen nyitva és utána beszélünk igazgató asszonnyal, illetve a 
KLIK vezetőjével és összehozzuk, hogyan tudnánk ezt megoldani, milyen segítséget kérnek 
hozzá. Ma itt ezt nem tudjuk eldönteni.  
 
Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató: Igazgató asszony ismeri a terepet legjobban, a 
helyi adottságokat. A munkavállalók érdekeit mindenképpen szem előtt tartom, abból nem 
tudok engedni, de találjunk megoldást.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Milyen feladatokat szeretnének a nyáron elvégezni a 
felújítások kapcsán? Benne van a tájékoztatóban, hogy biztosították az anyagot a festéshez és 
az önkormányzat festői végezték el a munkát. Az idei évben a hivatal épületében is festeni, 
meszelni kell, ott van még a művelődési ház, ahol még szintén dolgozniuk kell. Ez egy olyan 
nyár, amikor nem tudunk segítséget adni, mert teljes kapacitásunkat ki kell használni, hogy itt 
is meg tudjuk csinálni a festéseket.  
 
Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató: Semmilyen segítségre nem számíthatunk? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Festő szakmunkásra nem tudnak számítani.  
 
Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató: Segédmunkában, közmunkában?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Segédmunkában 1-2 embert valószínűleg tudunk adni. 
Jelenleg 1 fő szakmunkásunk van és mellette van két olyan ember, aki közmunkásként, 
betanított munkásként tudja csinálni. Erre a 3 emberre szükségünk van. Ezt már jeleztem 
korábban.  
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Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató: Augusztusra tervezzük ezeket a munkálatokat. A 
tankerület karbantartóit próbáljuk egy-egy feladatra összehozni, célirányosan. Azt hittem, 
hogy közmunkára fogunk tudni számítani, mert ez minden településen adott. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tudunk adni, csak nem biztos, hogy tud meszelni.  
 
Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató: Tisztasági festés lenne és felmerült néhány 
teremben a parketta csiszolása, lakkozása.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ablakokat is festeni kellene. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Nem az ablakokkal volt a baj, hanem ahogy nyitják az 
ablakokat, ütközők kellenének, mert leverik teljesen a falat.  
 
Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató: A nyári karbantartásnak most gyűjtjük az 
árajánlatait, illetve 23 épületünk van, munkaszervezési kérdéseket a műszaki referensi 
kollégámmal most egyeztetem. Természetesen Kiszomboron is a legszükségesebbeket el 
fogjuk végezni. Igyekszünk hatékonyan megszervezni a munkát, ha őszre vége, akkor esetleg 
az őszi szünetben, ha olyan munka esetleg elmarad, akkor fogjuk elvégezni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? A tájékoztatóban foglaltakat javaslom a képviselő-
testületnek elfogadásra. Bízom benne, hogy jó együttműködést tudunk kialakítani a 
továbbiakban is, eddig is ahol tudtunk, besegítettünk, sokszor kérés nélkül is odafigyelünk az 
iskolára is. Ez az idei év különleges a szakmunkásaink szempontjából. Bízom benne, hogy az 
itt felmerült problémák megoldásra fognak találni, nekünk nagyon fontos a Dózsa György 
Általános Iskola, nagyon fontos a jövőnk és szeretném, hogy továbbra is jó 
együttműködésben dolgoznánk egymás mellett. Aki tudomásul veszi a tájékoztatót, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 126/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Tájékoztató a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ kiszombori feladatellátásáról, 
az iskola működtetésének tapasztalatairól 
 
126/2015.(VI. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és tudomásul 
vette a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ kiszombori feladatellátásáról, az iskola 
működtetésének tapasztalatairól szóló tájékoztatót. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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2. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő napirend a polgármesteri jelentés. 

• Május 27-én a kialakítandó gyalogátkelőhely miatt hatóságok helyszíni bejárást 
tartottak, részt vettünk rajta.  

• Május 31-én „kispiac” és Gyermeknap volt. A „kispiac”-on nagyon kevesen voltak, a 
Gyermeknap jól sikerült. 

• Június 1-jén kooperáció volt az épületek felújítása kapcsán.  
• Június 3-án Farkas Éva Erzsébettel, Makó város polgármesterével tárgyaltunk. 

Délután kerékpárút kooperációs megbeszélés volt. 
• Június 4-én a makói kereskedelmi bankot mutatták be.  
• Június 5-én a Víziközmű Kft. taggyűlésén vettem részt. Lemondott a végelszámoló, ki 

is választottuk az új végelszámolót, aki a 18-án tartott ülésen már részt is vett. Délután 
honismereti vetélkedő volt a Rónay-kúriában. A gyerekek nagyon sokat tudtak 
Kiszomborról. A Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör szervezte, ott voltak segítő 
pedagógusok és Balázs Zoltán képviselő úr is. Nagyon jól viselkedtek a gyerekek, 
öröm volt köztük lenni.  

• Június 8-án rendkívüli testületi ülés volt. 
• Június 9-én a Dózsa György Általános Iskola szervezett a rendőrséggel közösen 

„Együtt a közbiztonságunkért” című programot. A rendőrség, a katasztrófavédelem, 
tűzoltók, a mentők a kiszombori vadásztársaság kutyákkal vett részt a rendezvényen. 
Nagyon jó kis rendezvény volt. 

• Június 10-én Ferencszállással, Klárafalvával közös társulás ülését tartottuk, a szociális 
ellátási feladatokban van egy társulásunk. Délután kerékpárút kooperáció volt. A 
rézsűt meg kell erősíteni, mert a felső szakasznál kérte a Közút, hogy távolabb legyen 
az úttól. Távolabb került, így a rézsűnek nem volt olyan terjeszkedési lehetősége és 
kissé meredek, de ezt meg fogjuk oldani, van már rá megoldási javaslat.  

• Június 11-én Dózsa-gála volt.  
• Június 13-án az iskolában ballagáson vettem részt. 
• Június 15-én a három épület kooperációs megbeszélést tartottunk. 
• Június 16-án bejártuk az iskolát a testület tagjaival. Nem kaptunk még visszajelzést 

arról, hogy milyen összeget kellene átadunk az iskola működtetésére, amennyiben a 
felmentési kérelmünket az állam elfogadja. Ha visszaérkezik, 8 napon belül kell 
dönteni.  

• Június 17-18-19-én a MÁK ellenőrzést tartott az idősek ellátásánál, a házi gondozást, a 
nappali ellátást és az étkeztetést vizsgálták. Még jegyzőkönyvet nem kaptunk, 
reméljük, hogy visszafizetési kötelezettségünk nem keletkezik.  

• Június 17-én kerékpárút kooperáció volt. 
• Június 18-án szennyvíztársulás ülése volt. Indulni fognak az útépítések, amelyek 

tavaly elmaradtak a vállalkozó hibájából. Újabb közbeszerzési eljárás került 
lefolytatásra, Kiszomboron augusztusra van tervezve, remélhetőleg szeptemberre 
átcsúszik, mert a Ladányi utcában nem javították még ki a decemberben keletkezett 
hibát, a szennyvízvezeték főnyomócsövet. A Ladányi utcában arra a szakaszra kerülne 
aszfaltréteg, egyébként a KEVIÉP-nek kell kijavítania ezt a problémát, jó lenne, ha 
minél előbb megtennék, jeleztük a mérnökszervezetnek.  
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• Június 23-án a három épület kooperációs megbeszélése volt.  
• Június 24-én kerékpárút kooperáció volt. A Tűzugrást az eső elmosta, a sátorban azért 

jó volt a hangulat. 
• Június 26-án rendkívüli testületi ülés volt.  
• Június 27-én gitárkoncerten vettem részt a művelődési házban. Örömmel mondhatom, 

hogy sikerült az aulát és az egyik irodát kifestenünk. Vissza kell még menni az oldalsó 
termet, irodát, női WC-t festeni.  

• Június 29-én kerékpárút ellenőrzést tartottak, ennek az volt a jelentősége, hogy be 
tudjuk-e tartani a határidőket, július 31. a határidő. Már elkezdtek aszfaltozni egy 
rétegben, arra kerül még egy réteg. Problémát jelenthet a csomópontok világítása. 
Megtervezte a tervező napelemre és utána a Közút kérte azt, hogy vezetékes világítás 
legyen, mivel biztonságosabb, nem lophatják el. Emiatt több engedély beszerzése 
szükséges. Az ellenőrzés során mindent rendben találtak. Délután mikrotérségi ülésen 
voltam, majd ezzel kapcsolatban jönnek előterjesztés javaslatok, attól függően, hogyan 
döntenek a mai társulási ülésen. 

 
Szegvári Ernőné polgármester: Megállapították a kiszombori csatornadíjakat: az alapdíj nettó 
180,- Ft, a m3 díj nettó 243,- Ft. Az intézményi rákötésenként az alapdíj nettó 270,- Ft, a m3 

díj nettó 364,50 Ft, ez június 1-től hatályos. Ez még nem a végleges, ez ideiglenes 
ármegállapítás, majd lesz végleges is, ami ettől eltérhet.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Június 1-től számláznak? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A júniusi fogyasztás lesz először számlázva.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Havonta számláznak vagy ugyanúgy háromhavonta? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Úgy gondolom, hogy a számlázási rendjüket nem fogják 
változtatni. Utána fogunk érdeklődni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Az alapdíjat ezek szerint csak nem sikerült eltüntetni. Mindig az fájt 
a testületnek az ivóvíznél is, a volt vízmű esetén is cikkeznek arról, hogy milyen dolog volt 
alapdíjat szedni. Ezek szerint csak marad tovább, pedig arra gondoltam, hogy ezáltal esetleg 
megszüntetik az alapdíjat. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A makói vízmű miatt? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Általában véve, hogy rájönnek, ez a legnagyobb lehúzása az 
embereknek. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez gondolkodás kérdése. Szerintem nagyon sok helyen van 
alapdíj. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Szolgáltató. Aki alapélelmiszert árul, az is szolgáltat, annak is 
lehetne fizetni alapdíjat.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van ennek logikája. Például, ha valaki nem használ vizet, 
attól a rendszernek még van fenntartási költsége.  
 



14 

 

Gazsi Gábor képviselő: Azért fizetjük a díjat. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az Energia Hivatal állapította meg a díjat.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Az alapdíj cikk miatt reménykedtem benne, hogy végre valaki 
odafigyel hivatalos helyen és felesleges lesz az alapdíj. Ezek szerint elfogadható. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Gondolkodás kérdése, a rendszert működtetni kell, akkor is, 
ha nincs vízfogyasztás. Árképzést lehet úgyis csinálni, hogy beleteszi a m3 díjakba. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: A vízdíjnál egyszerre küldik a 3 csekket, de a fizetési határidő 
csúsztatott, nem egyszerre kell befizetni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: A villanykaró cseréje megtörtént a „kilenc” háznál.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Építi az egyik közmunkás csapat az árkokat. Mindig vita van azon, 
hogy mennyire haladnak vagy nem haladnak.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem haladnak. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ezen tudunk-e változtatni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hogyan? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem tudom. Úgy érzem, hogy rossz a munkamorál. Tudom, hogy 
bajban vagyunk, sok munka, sok ember van, kevés az ember, aki ellenőrizi őket. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt látom én is. Nem tudunk mit tenni. Olyan irányokba ne 
menjünk, hogy többletbér, egyebek. Probléma van így is, például a lengetős fűkaszát 
használók csinálják korrektül a munkájukat, az fizikailag megerőltető munka, ugyanakkor 
ugyanezt a pénzt kapják, akik söprögetnek, szedik össze a szemetet. Nem azonos a 
munkaterhelés. Most azt is látjuk már, hogy ezek a fűkaszások arra hivatkoznak, hogy 
allergiásak, mennek az orvoshoz, nem fogunk találni olyan embert, aki használja a fűkaszát. 
Nem tudunk nagyobb bért fizetni. Végzik a festést is nagyon szépen. Most kevesen is vannak 
az irányítóink. Próbálkozunk, ki fogok menni, szólni fogok. Figyelem felkeltésként, ha olyan 
a helyzet, el is küldjük. Elmondjuk, hogy utána nem kap segélyt, ebből probléma lesz, nem 
gondolják át ennek a súlyát, felelősségét. Van, aki be sem jár dolgozni, felszólítottuk, majd 
megszüntettük a munkaviszonyát. 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Vannak ráülős fűnyírók is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van olyan. Azokat a parkokat le tudjuk vele nyírni, ahol a 
talaj egyenletes. A Rónay-kúria, a főtér, templom környékén és a játszótéren vágjuk vele a 
füvet. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A Sport Bizottság felé szeretném jelezni, hogy mivel elég sokan 
futnak a településen, nem lehetne-e egy kiszombori futást vagy futónapot szervezni? 



15 

 

Balázs Zoltán képviselő: Az Ifjúsági és Sport Bizottság nyitott minden programra, ha valaki 
megszervezi, nagyon szívesen támogatjuk.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha van már ilyen ötlet, akár egy kicsit a művelődéshez 
tartozhatna, ha a fiatalokkal ezt kitalálnák. A művelődési ház feladatai közé éppen beleillene, 
lehetne vele foglalkozni. Valamit meg kellene ezzel kapcsolatban szervezni, tenni, de a 
fiatalok is működjenek közre. Van-e még kérdés?  
 
Balázs Zoltán képviselő: A Facebookon nyílt levél érkezett a testületnek címezve a Jobbik 
Kiszombori Alapszervezete képviselőjétől, hogy milyen munkalehetőségek vannak a 
településen, mit tettünk érte. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem kaptam meg. Vannak fórumok, lehetőségek például a 
posta vagy behozza személyesen. Kérdés? Aki elfogadja a polgármesteri jelentést, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 127/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
127/2015. (VI. 30.) KNÖT h.  

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2015. június 30-ai testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 

 
 
3. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- A természetben nyújtott mezőgazdasági terménysegélyről szóló rendelet. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelettervezetek, a hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 4. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első rendelettervezet a természetben nyújtott 
mezőgazdasági terménysegélyről szóló rendelet és ezzel kapcsolatban a Szervezeti és 
Működési Szabályzatot is módosítani szükséges. Jegyző úr szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Valami módot kell találni arra, hogy mi történjen a 
terményfelesleggel, amit nem sikerül a konyhának feldolgoznia vagy eladni. Ha természetbeni 
juttatásként adnánk oda, annak adóvonzata lenne. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Egyeztettünk az ügyintézővel, ez a lehető leggyorsabb, 
legjobb megoldás. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Azért célszerű polgármesteri hatáskörbe átruházni ezt a döntési 
jogosultságot, mert nem lehet a bizottságot vagy a testületet állandóan összehívni a 
terményfelesleg miatt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a rendelet megalkotásával, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 11/2015. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
11/2015. (VII. 2.) önkormányzati rendelete 

a természetben nyújtott mezőgazdasági terménysegélyről  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 8a. pontjában, 
valamint a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény  
132. § (4) bekezdés g) pontjában kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (2) 
bekezdésében meghatározott feladatkörében eljárva - Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 
Képviselő-testületének az önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 
17/2014. (X. 22.) önkormányzati rendelet 32. § (2) bekezdés ab) pontjában meghatározott 
véleményezési jogkörében eljáró Kiszombor Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testületének Szociális, Egészségügyi és Kisebbségi Ügyeket Ellátó Bizottsága véleményének 
ismeretében - a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 
E rendelet célja, hogy a „kistérségi startmunka mintaprogram” mezőgazdasági programeleme 
keretében megtermelt mezőgazdasági terményfeleslegből természetben nyújtott 
mezőgazdasági terménysegélyt biztosítson, megállapítsa az igénybevételének helyi szabályait 
és rendelkezzék a jogosultság feltételeiről. 
 

2.§ 
 
(1) Mezőgazdasági terménysegély állapítható meg a szociálisan rászorultak részére. 
 
(2) A mezőgazdasági terménysegély szempontjából szociálisan rászorult, aki  

a) a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény szerint 
aa) aktív korúak ellátására, vagy  
ab) időskorúak járadékára, vagy 
ac) települési támogatásra jogosult, vagy 

b) a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. 
törvényben szabályozott rendszeres gyermekvédelmi kedvezményre jogosult gyermeket 
nevelő család tagja. 
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(3) A közös háztartásban élők közül egy alkalommal egyszerre csak egy személy jogosult a 
mezőgazdasági terménysegélyre. 

 
3.§ 

 
(1) A mezőgazdasági termékek terménysegély formájában történő kiosztása tekintetében 

figyelemmel kell lenni a termékek idényjellegére, ezért a kiosztott egységcsomagok 
időszakonkénti összetétele eltérő lehet. 

 
(2) A mezőgazdasági terménysegély kizárólag természetben nyújtható. 
 
(3) A mezőgazdasági terménysegély átadása-átvétele e rendelet 1. melléklete szerinti 

nyomtatvány kitöltésével történik. 
 

4.§ 
 
A mezőgazdasági terménysegélyre való jogosultság megállapításával kapcsolatos első fokú 
hatáskört Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármesterre 
ruházza át. A támogatást határozattal – a képviselő-testület által átruházott hatáskörben – a 
polgármester állapítja meg.  
 

5.§ 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba.  
 

 
Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
     polgármester        jegyző 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a Szervezeti és Működési Szabályzat 
módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 12/2015. önkormányzati 
rendeletét. 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
12/2015. (VII. 2.) önkormányzati rendelete  

az önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló  
17/2014. (X. 22.) önkormányzati rendelet módosításáról  

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) 
bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörben, az Alaptörvény 32. cikk (1) 
bekezdés d) pontjában meghatározott feladatkörben eljárva a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 

Az önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 17/2014. (X. 22.) 
önkormányzati rendelet 36. § (1) bekezdés a) pontja a következő ae) alponttal egészül ki: 
„ae) a mezőgazdasági terménysegélyre,” 
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2. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba.  
 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
 
- A személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok igényléséről és a fizetendő térítési 
díjakról szóló önkormányzati rendelet módosítása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelettervezet, a hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 5. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok 
igényléséről és a fizetendő térítési díjakról szóló önkormányzati rendelet módosításával 
folytassuk munkánkat. Átadom a szót a közgazdasági csoportvezetőnek. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A Kormányhivatal Szociális és 
Gyámhivatala ellenőrzést tartott a Szociális Gondozási Központban és jogosan észlelte, hogy 
a térítési díjaknál egy esetben a kerekítés szabályai nem lettek betartva.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm. Aki egyetért a rendelet módosításával, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 13/2015. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének   
13/2015. (VII. 2.) önkormányzati rendelete  

a személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról,  
azok igényléséről és a fizetendő térítési díjakról szóló  

16/2013. (VI. 26.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 8a. pontjában, a 
szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 92. § (1) és (2) 
bekezdésében, valamint a Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai 
Önkormányzati Társulás Társulási megállapodásának V.4. pontjában kapott felhatalmazás 
alapján, a megállapodás V.4. pontjában biztosított véleményezési jogkörében eljáró 
Ferencszállás Községi Önkormányzat Képviselő-testülete és Klárafalva Községi 
Önkormányzat Képviselő-testülete véleménye ismeretében, az Alaptörvény 32. cikk (2) 
bekezdésében meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
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1. § 
 
A személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok igényléséről és a fizetendő térítési 
díjakról szóló 16/2013. (VI. 26.) önkormányzati rendelet 1. melléklete e rendelet melléklete 
szerint módosul. 
 

2. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba.  
 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
 
- Az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 4/2015.(II. 25.) önkormányzati 
rendelet módosítása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelettervezet, a hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 6. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés az Önkormányzat 2015. évi 
költségvetéséről szóló 4/2015.(II. 25.) önkormányzati rendelet módosítása. Kérdés? Aki 
egyetért a költségvetési rendelet módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 14/2015. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
14/2015. (VII. 2.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 4/2015.(II. 25.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk 
(2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörben, az Alaptörvény 32. cikk 
(1) bekezdés f) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli 
el: 

1. § 
 
Az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 4/2015.(II. 25.) önkormányzati rendelet (a 
továbbiakban: R.) 2. melléklete az alábbiak szerint változik:  
 
3. Szociális gyermekjóléti és gyermekétkeztetési feladatok támogatása nő  1.146 e Ft 
5. Működési célú költségvetési támogatás és kiegészítő támogatás nő  1.627 e Ft 
 
Így a költségvetési főösszeg 917.128 e Ft-ra változik. 
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2. § 
 
Az R. 3/1. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 8. alcím 
Család- és nővédelmi egészségügyi szolgáltatás kiadási előirányzata nő      47 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  37 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő 10 e Ft 
 
I. cím 11. alcím 
Könyvtári szolgáltatás kiadási előirányzata nő     138 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  109 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő   29 e Ft 
 
I. cím 12. alcím 
Művelődési ház kiadási előirányzata nő        84 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  66 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő 18 e Ft 
 

3. § 
 

Az R. 3/2. melléklete az alábbiak szerint változik: 
II. cím Polgármesteri Hivatal kiadási előirányzata nő    491 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  387 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő 104 e Ft 
 
III. cím 
Óvodai nevelés kiadási előirányzata nő      330 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  260 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő   70 e Ft 

 
4. § 

 
Az R. 3/4. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 14. alcím 
Pénzeszközátadás kiadási előirányzata nő 
7. Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és  
Óvodai Önkormányzati Társulás nő      1.683 e Ft 
 

5. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba.  
 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
 
/Szirbik Imre alpolgármester távozott, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
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- Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálata. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a HEP a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálata a 
következő döntési javaslat. Munkatársunk készítette el, pénzügyi vonalon dolgozik és mégis 
ez a feladat a közgazdasági csoporté. Szóbeli kiegészítés kíván-e tenni? 
 
Kozserán Krisztina pénzügyi előadó: Ez egy kötelező felülvizsgálat volt, törvény írta elő. A 
két évvel ezelőtti intézkedési terveket kellett felülvizsgálni, befejeződött, elkezdődött, történt-
e benne valami, ezeket kellett ledokumentálni. Felvettem az intézményvezetőkkel is a 
kapcsolatot, mivel többféle csoportot is érint ez a program.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Eredményt is sikerült felmutatni az előző időszakhoz 
képest, ez a település figyel mindenféle szempontból mindazokra a rétegekre, akiket megillet 
az, hogy pozitívan diszkrimináljuk őket. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki jóváhagyja a felülvizsgált Helyi Esélyegyenlőségi 
Programot, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 128/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Helyi Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálata 
 
128/2015.(VI. 30.) KNÖT h.  

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Helyi 
Esélyegyenlőségi Program felülvizsgálata tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a felülvizsgált Helyi 
Esélyegyenlőségi Programot – melynek része az Intézkedési terv - megismerte és jóváhagyta. 
 
A felülvizsgált Helyi Esélyegyenlőségi Program a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 

/Szirbik Imre alpolgármester megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./ 
 

- Hálózatrekonstrukciós intézkedési terv. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
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/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a tervdokumentáció a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hálózatrekonstrukciós intézkedési terv. Egy 
tervdokumentációt kellett készíteni, látszik, hogy milyen vízveszteségek vannak a településen. 
Érdekes, hogy 2012-2013. év, lehet, hogy csak kiemelkedő évek voltak, mert akkor folyt a 
csatornázási munka, ami nagyon sok csőtöréssel járt. Lépéseket kell tenni, hogy a 
vezetékrendszert megújítsuk. Befejeződik az ivóvízminőség-javító program és a veszteségeket 
is csökkenteni szükséges, ez előírása ennek a pályázatnak. Most jóvá kell hagyni a tervet, ami 
alapján a vízveszteséget fogjuk majd csökkenteni. Bérleti díjból vagy pályázati forrásból 
tudjuk ezt biztosítani, azon felül nem tudunk erre pénzforrást biztosítani. A szintre hozó 
rekonstrukció költsége nettó 67 millió Ft, a szinten tartó 26 millió Ft. Az anyag készítője kitér 
arra, hogy valamikor önkormányzati segítséggel a Nagyszentmiklósi, Óbébai utca egy-egy 
szakaszának felújítása megtörtént. Nagyon nagy feladat, hosszú éveken át erre nem került sor, 
valamint szociális kérdés volt az ivóvízdíj megállapítása, mert nem tettük bele az amortizáció 
összegét. Bérleti díjat 1,2-1,4 millió Ft között kaptunk, talán 1,6 millió Ft volt a legtöbb. 
Igazán az amortizáció nem került bele a vízdíj árába, mint ahogy most a csatornadíj árában 
sincs benne. Szociális kérdésként kezeltük a víz árát mikor még a testületnél volt az 
ármegállapítás. Előbb vagy utóbb óriási problémát fog okozni. Az amortizáció 
közgazdaságtan szerint beletartozik az árképzésbe. Ennek mi lesz a megoldása, nem tudjuk. 
Most rezsicsökkentésnél tartunk, de a víz ára most is lényegesen olcsóbb, így nincs meg a 
pótlás, mert az áraknak, díjaknak kellene a pótlást biztosítani. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ott az alapdíj. 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Állami támogatás? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most is van a központosított támogatás, ahol nagyon magas a 
víz előállításának a költsége. Környékünkön Ambrózfalva és Nagyér kaphat most is hozzá 
támogatást, de az csak a kitermelésre vonatkozik. Ha pályázni lehet majd, akkor 
mindenképpen meg kell tegyük. Nem tudom, uniós pályázatok erre lesznek-e. Saját pénzből 
nem tudjuk megoldani. Országosan nagyon sokfele ment az ivóvízminőség-javító program és 
ennek kötelező eleme a vízveszteség 20 % alá történő csökkentése.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Kiszomboron mennyi? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: 32 % körüli, de ez 2012-2013 évre vonatkozik, ami 
összefügg a csatornázással, ahol nagymennyiségű vízveszteség volt.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha nem volna ez a program, akkor is oda kellene figyelni, mert nem 
lehet ilyen nagy a vízveszteség. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Erre nem volt soha elég pénz, volt a cégnél eredmény, 
nyereség, akkor mondogattuk, hogy vissza kellene forgatni, de az volt mindig rá a válasz, 
hogy a veszteség mértékét kellene megnézni mindegyik településen és az összeg nagyon 
kevés lenne. Azért elindult volna. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Kiszomboron azért forgattuk vissza a bérleti díjat. 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Szivárgás vagy törések okozzák? 
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Szegvári Ernőné polgármester: A Kör utcán is volt egy csőtörés, szóltak, de időben nem 
történt meg a javítás, nagy károkat csináltak, nagyon sok víz elfolyt. Ezekre oda kell figyelni, 
illetve kicserélni azokat a vezetékszakaszokat, amelyek a 60-as években épültek.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Mikor fog ez elindulni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Erről nem tudunk, pénz kellene hozzá. Kérdés? Aki egyetért 
a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 129/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy:  KEOP 1.3.0/09-11-2011-0025 azonosítószámú projekthez kapcsolódóan Kiszombor 
nagyközség hálózatrekonstrukciós intézkedési tervének elfogadása, a rekonstrukciós sorrend 
meghatározása és a cselekvési terv 
 
129/2015.(VI. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
hálózatrekonstrukciós intézkedési terv tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete vállalja a tervezést végző 

konzorcium - az AQUIFER Kft. (1041 Budapest, Károlyi István u. 21-23.), a TRIÁSZ ’96 
Környezetvédelmi-Vízgazdálkodási Tervező és Szolgáltató Kft. (6600 Szentes, Veres Péter 
u. 9/1.), valamint a KVÍZ-2000 Bt. (6600 Szentes, Lahner Gy. u. 6.) - által Kiszombor 
település vonatkozásában elkészített hálózatrekonstrukciós intézkedési terv megvalósítását, 
tekintettel arra, hogy az ivóvízminőség-javítást célzó beruházásokat lehetővé tevő KEOP 
1.3.0 pályázati kiírás értelmében azon támogatott településeknek, amelyek esetében a 
hálózati veszteség magasabb, mint 20 %, a projekt keretein belül a településre készített 
hálózatrekonstrukciós terv megvalósítását vállalnia kell. 

 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a Nemzeti 

Ivóvízminőség-javító program keretében elkészült tárgyban megjelölt tervdokumentációt 
és annak összefoglalásáról készített anyagot (TSZ: V-28/1/2014) a jelen határozat 
melléklete szerinti tartalommal. 

 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a tervdokumentációban 

foglalt megállapításokat elfogadja. 
 

4. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete kötelezettséget vállal arra, 
hogy e célra rendelkezésére álló források erejéig megvalósítja, valamint a pályázati 
források rendelkezésre állása esetén a szintre hozó rekonstrukció (a 20 %-os hálózati 
veszteség érték eléréséhez szükséges rekonstrukció), valamint a szinten tartó 
rekonstrukció (a hálózati veszteség tartósan 20 % alatti tartásához szükséges 
rekonstrukció) megvalósítására pályázatot nyújt be. 

 
5. A Képviselő-testület a tervező javaslata szerint egyetért azzal, hogy a szintre hozó 

rekonstrukciók 2060 fm gerincvezeték hosszban valósuljanak meg a Kossuth, a Kör, a 
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Makói, a Petőfi, a Szabadság és a Szőlő utca legkritikusabb szakaszain, valamint a fenti 
utcákban 6 db tolózárakna, valamint 260 db bekötővezeték cseréje is megtörténjen. 

 
6. A Képviselő-testület a tervező javaslata szerint egyetért azzal, hogy a szinten tartó 

rekonstrukció során évente – az aktuális hibastatisztika alapján kijelölt helyeken - 800 fm 
gerincvezeték és 400 fm bekötővezeték rekonstrukciója valósuljon meg, vállalja, hogy e 
célra rendelkezésére álló források (ivóvízhálózat bérleti díja) erejéig megvalósítja, 
valamint a pályázati források rendelkezésre állása esetén a pályázatát benyújtja. 
 

7. A tervdokumentáció és annak összefoglalásáról készített anyag (TSZ: V-28/1/2014) jelen 
határozat mellékletét képezi. 

 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Nagyistók Ferenc projektvezető (6600 Szentes, Veres Péter u. 9/1. ) 
- Alföldvíz Zrt. ( 5600 Békéscsaba, Dobozi út 5. ) mint a vízi-közművek üzemeltetője  
- Makó és Térsége Ivóvízminőség-javító Önkormányzati Társulás (6900 Makó, 

Széchenyi tér 22.) 
- Irattár 

 
 
- Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő (volt fotósbolt) 
raktárhelyiség bérbeadása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben 
lévő (volt fotósbolt) raktárhelyiség bérbeadása. Egy pályázat érkezett. Aki egyetért a pályázó 
részére történő bérbeadással, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 130/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő (volt fotósbolt) 
raktárhelyiség pályázati eljárás keretében bérbeadás útján történő hasznosítása 
 
130/2015.(VI. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő (volt fotósbolt) raktárhelyiség bérbeadása 
tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő raktárhelyiség (volt fotósbolt) és a 
megközelítését segítő közös használatú bejárat hasznosítására meghirdetett pályázatra  
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Szentirmai László által 
(cím: 6775 Kiszombor, Mérnök u. 21.) 

hangszerek tárolására szolgáló raktár céljára 
 
benyújtott – a pályázati felhívásban foglaltaknak megfelelő és határidőben érkezett - 
pályázatot részesíti előnyben, mert az önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás 
szabályairól szóló 7/2006. (II.28.) KKÖT rendelete 6. § (8) bekezdésében foglaltak alapján az 
önkormányzat tulajdonosi érdekeinek összességében a legmegfelelőbb ajánlatot (legmagasabb 
árajánlat) tette. 
 
A Képviselő-testület az önkormányzati tulajdonú, Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám 
alatti épületben lévő 26 m2 nagyságú raktárhelyiséget és a megközelítését segítő 2 m2 
nagyságú közös használatú bejáratot Szentirmai László részére 2015. július 1. napjától 
határozatlan időre bérbe adja a lakások és helyiségek bérletére, valamint az elidegenítésükre 
vonatkozó egyes szabályokról szóló 28/2005.(XI. 29.) KKÖT rendeletben meghatározottak 
szerint a pályázatban szereplő 
 

6.636,- Ft/hó bérleti díj ellenében. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a fentieknek megfelelő 
bérleti szerződés aláírására.  
 
A határozatról értesül: 
- pályázó 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Ázsia Expressz 2015. filmfesztivál. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a programterv és a menüajánlat a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő döntési javaslat az Ázsia Expressz 2015. 
filmfesztivál tárgyú előterjesztés. Czibolya Kálmán keresett meg, évekkel ezelőtt volt már 
ilyen program, akkor is támogattuk. Ez egy programsorozat lenne. Kiszomboron augusztus 
18-án lenne a program.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Javaslom a támogatást. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: A látogatók számára ingyenes lesz? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mindenkinek ingyenes, ez úgy volna jó. Nem szeretnénk 
fizetőssé tenni. Az a kérésem, hogy amennyire lehet, ha a testület úgy dönt, hogy ezt 
támogatjuk, akkor ezt mindenképpen meg kellene jelentetni a helyi újságban, 
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szóróanyagokban, hogy jöjjenek el minél többen. Kérdés? Aki egyetért a helyszín 
biztosításával, a vendéglátás költségének biztosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 131/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Ázsia Expressz 2015. filmfesztivál 
 
131/2015.(VI. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az Ázsia 
Expressz 2015. filmfesztivál tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 2015. 
augusztus 13-21. között megrendezésre kerülő Ázsia Expressz/Asia Express 2015 nemzetközi 
gyermek és ifjúsági filmfesztivál és művészeti találkozó 2015. augusztus 18. napi programjai 
Kiszomboron kerüljenek megrendezésre.  
 
A Képviselő-testület a rendezvényt szervező Makói Video- és Művészeti Műhely Alapítvány 
képviselője, Czibolya Kálmán stúdióvezető-fesztiváligazgató megkeresésére a programok 
helyszínét az Ady Endre Művelődési Házban biztosítja, a résztvevők vendéglátásához 
(vacsora) legfeljebb 200.000,- Ft összeget biztosít. 
 
A Képviselő-testület a résztvevők fogadásának költségeit legfeljebb 200.000,- Ft összegben 
az Önkormányzat 2015. évi költségvetésében eredeti előirányzatként biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Czibolya Kálmán stúdióvezető 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Kerékpáros térkép. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a megkeresés a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kerékpáros térkép kiadása miatt kerestek meg. Javaslom, 
hogy jelenjünk meg a térképen. Aki egyetért azzal, hogy jelenjen meg a kerékpáros térképen 
Kiszombor is, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 132/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kerékpáros térkép 
 
132/2015.(VI. 30.) KNÖT h. 
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HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a kerékpáros 
térkép tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a kerékpáros térkép 
kiadásával, melyen Makó és a környező települések kerékpáros elérhetősége kerülne 
feltüntetésre. 
 
A Képviselő-testület a kerékpáros térkép kiadását tervező Makó és Térsége Turisztikai 
Egyesület képviselője, Rozsnyai Éva egyesületi elnök megkeresésére a térkép kiadásához 
legfeljebb 15.000,- Ft összeget biztosít. 
 
A Képviselő-testület a fenti összeget az Önkormányzat 2015. évi költségvetésében eredeti 
előirányzatként biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Rozsnyai Éva  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kaptam megkeresést Tóth András képviselő úrtól a 
kerékpárút miatt. Megkértük a Közutat, hogy engedélyezze a kerékpáros forgalmat a 43-as 
úton, le is szedték a tiltó táblákat, a Vizig megengedte azt, hogy a töltésen is mehessenek a 
kerékpárosok, ezt ki is közöltük a lakosság számára. Kérte képviselő úr, hogy kerékpáros 
veszélytáblákat helyezzenek ki, e-mailben is kértük, azóta nem kaptunk választ és nem is 
raktak ki táblákat. Talán nincs kellő számban ilyen táblájuk.  
 
Tóth András képviselő: A töltésen nagyon nehéz közlekedni, füves. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ismét keresni fogjuk a Közutat.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Jövőre Kiszomborról is adhatnánk ki turisztikai kiadványt. 
 
 
- Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület támogatási kérelme. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/A kérelem a jegyzőkönyv 12. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület 
támogatási kérelme. Ezzel kapcsolatban annyi megjegyzésem van, hogy minden helyi 
alapítványt, civil szervezetet támogatunk. Ez az Egyesület egyik évben sem ad be pályázatot. 
Nem tudom, hogy mi ennek az oka. Ez a támogatási kérelem nem bonyolult. Nem tudom, 
miért nem ebbe az irányba mozdulnak. Tudom, hogy az a válasz, hogy a külsősök kérelmet 
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adnak be és támogatjuk. A helyi civileket próbáljuk olyan formában támogatni, azért találtuk 
ki ezt a pénzeszközt is, amire pályázhatnak. Az idegenekkel nem tudunk mit kezdeni, de a 
falu szempontjából fontos, hogy ezt felkaroljuk. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Le kell ülni egy vagy két embernek, összeállítani, igazolást kérni. 
Ezt végig kell járjuk, hogy beadjunk egy támogatási kérelmet, jön egy idegen, akinek semmit 
nem kell csinálnia és támogatjuk. Miért vagyunk ezért hátrányban?  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ezt másként látom, ez helyi civil szervezet minden, évben pályázhat, 
az idegen csak néha kérelmezi a támogatást. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A nem kiszombori székhelyű nem szokott támogatást kapni. A 
művelődési ház előirányzatában van egy keret, amiből például vendéglátás van biztosítva, 
pogácsa, ásványvíz. Ez nem egy szabadon felhasználható keret. Ki is van mondva az egyik 
határozatban, hogy csak helyi civil szervezeteket támogat a képviselő-testület, illetve évente a 
pályáztatás is, amiben meghatározott feltételek mellett lehet indulni, ott is az egyik feltétel, 
hogy helyi legyen a szervezet. Az Egyesület nyugodtan pályázhatott volna erre a keretre, 
nagyobb összegű támogatásra is pályázhatott volna és nem lett volna kötelező erre költeni, 
szabadon felhasználható összeg, amivel azért el kell számolni.  
 
Tóth András képviselő: Másként gondolkodnak, őket jó szándék vezeti, jó tervvel állnak elő, 
mindenki nagy örömmel fogadja a faluban és ez a kényelmesebb vagy könnyebb megoldás, 
hogy arra az egy alkalomra kérnek valamennyi támogatást. A pályázat nem annyira fontos.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Tavaly legfeljebb 50.000,- Ft-ig biztosított egy keretet a testület a 
vendéglátás költségéhez.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Elhiszem, hogy jó szándék vezeti, az összes többi civil 
szervezet is jó szándékkal teszi a dolgát. Azt szeretném kérni, hogy a játékszabályokat 
próbálják betartani. Elhiszem, hogy ez sokkal egyszerűbb. Hozott a képviselő-testület egy 
szabályrendet, amiben így gondoltuk, hogy ezt így tudnánk támogatni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Másik idegen rendezvényét simán támogatjuk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem helyben működő szervezetről van szó. Viszik a jó hírét 
a falunak. Úgy gondolom, hogy van egy olyan szükségszerű vendéglátás, hogy érezzék jól 
magukat és jó hangulatban, jó benyomással távozzanak a faluból, ha elmennek. Ez egy helyi 
civil szervezet, tudják az éves programjukat. Mindenképpen az kellene, hogy a 
játékszabályokat tartsák be, ezt kérjük. Ha idejön vendég, megkínáljuk.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A program az nagyon jó, sokat dolgoznak benne. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most még javaslom, hogy 50.000,- Ft-ot biztosítsunk 
ásványvízre, pogácsára. Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy 50.000,- Ft-ot biztosítsunk 
vendéglátásra, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 133/2015. számú határozatát. 
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Tárgy: A Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület kérelme 
 
133/2015.(VI. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület kérelme tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a 2015. július 26. 
napján megrendezésre kerülő „II. Torontál kaland- és teljesítménytúra” résztvevőinek 
fogadásával. 
 
A Képviselő-testület a rendezvényt szervező Kiszombori Szabadidős és Természetbarát 
Sportegyesület képviselője, Kenyeres Sándor egyesületi elnök kérelmére a vendéglátáshoz 
(üdítő, ásványvíz, péksütemény) legfeljebb 50 ezer forint összeget biztosít. 
 
A Képviselő-testület a résztvevők fogadásának költségeit legfeljebb 50 ezer forint összegben 
az Önkormányzat 2015. évi költségvetésében eredeti előirányzatként biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerződés 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a közszolgáltatási szerződés-tervezet a jegyzőkönyv 13. 
számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő döntési javaslat a hulladékgazdálkodási 
közszolgáltatási szerződés. Köszöntöm a cég képviselőit. Szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Észrevételt szeretnék tenni, a 
szerződésből javaslom kivenni a későbbi viták miatt az 1. pontban a közszolgáltatási 
tevékenység megnevezésénél szerepel, hogy a „zöldhulladék elkülönített gyűjtése biztosított 
legyen”. Ezt a törvény eleve kivette, ez már nincs. A zöldhulladékot, aki akarja, belerakja a 
kommunálisba, aki nem, az komposztálja a saját háztartásában. A „zöldhulladékot” javaslom 
kivenni. A 4. pontban szerepel a „teljes körű CASCO biztosítás” nem hiszem, hogy ez 
elvárás.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Elküldtem ezt a szerződés-tervezetet átnézésre, azzal 
kapcsolatban jött visszajelzés, ezek nem szerepeltek köztük. Egyébként a 385/2014. 
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Kormányrendeletben benne van, hogy a települési papír-, üveg-, műanyag, fém- és 
zöldhulladékot a vegyes hulladéktól elkülönítetten kell gyűjteni.  
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Van ennek egy másik 
folytatása, ahol a zöldhulladékot részletezi, a zöldhulladékot a kommunális részévé teszi vagy 
pedig a családias házaknál komposztálásra adja át. Most nem kéri a zöldhulladék 
komposztként való hasznosítását, mert nem is hasznosítják komposztként, mert nem tudják 
eladni. Kivette a törvény a zöldhulladék gyűjtését.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A Kormányrendelet azt írja, hogy ha a zöldhulladékot házi vagy 
közösségi komposztálás útján nem komposztálják, vagy a zöldhulladék szabványos 
gyűjtőedényzetben vagy hulladékgyűjtő zsákban történő gyűjtésének feltételeit a 
közszolgáltató a közszolgáltatási területen nem biztosítja, a zöldhulladékot a vegyes hulladék 
céljára szolgáló gyűjtőedényben kell gyűjteni. 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Gyakorlatilag sehol nem 
biztosítja, mert erre nem megy külön autó és az üveget, papírt nem keverném össze a frissen 
lenyírt füvel, mert nem egy kategória. Akik szelektíven gyűjtenek, azok nyilván nem fogják a 
papír közé berakni a frissen vágott füvet. A Kormányrendelet 9. § (4) bekezdése írja elő, hogy 
milyen hulladékfajtákat kell elszállítani. A komposztot kivette a törvény mióta a kommunális 
részeként kezelhető.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ez nem azt jelenti, hogy a hulladékudvarba sem lehet kivinni a 
zöldhulladékot? 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: A hulladékudvar rendje nem 
változik, ez csak a háztól való szállításra vonatkozik. Azért kellene kivenni, hogy a lakosság 
is egyértelműen érezze, hogy a zöldhulladékot a kommunális hulladékot gyűjtő autó szedi 
össze, nem megy még egy komposztos autó. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A teljes körű CASCO biztosítási rész az eredeti szerződésben is 
benne volt. 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Javaslatként mondtam, hogy 
felesleges benne lennie. Az OHÜ által meghatározott minősítési osztály kikerült? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Jelezték és kiszedtük az összes OHÜ-re vonatkozó utalást. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel? 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: A képviselő-testület abban 
segíthetne a szelektív gyűjtésnél, hogy mindent szelektáljon a lakosság és tényleg csak az 
kerüljön bele a kommunálisba, amit már nem lehet újrahasznosítani. Küldtünk egy 
szóróanyagot a lakosságnak, hogy mik azok, amelyek belerakhatók. Ahogy jöttünk be 
Kiszomborra, az út két szélén alumínium italos dobozok voltak eldobálva, az kimondottan 
szelektív anyag. Esetleg figyelem felhívást lehetne kitenni, hogy ne dobják el.  
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Román nyelven kellene. 
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Szegvári Ernőné polgármester: A rendelet jóváhagyásakor jeleztük, hogy problémát okoz a 
bankszámlán keresztül történő díjfizetés esetén a befizetés igazolása. Utána kaptam egy 
megkeresést a Takarékszövetkezettől, hogy van, aki nem is kér bankszámlakivonatot. A lakos 
a hulladékudvarba akart kivinni szemetet, mivel nem kér számlakivonatot, elment a 
Takarékszövetkezetbe kérte volna az igazolást, hogy befizette a díjat, de csak 1.000,- Ft-ért 
adják ki. Azért, hogy le tudja adni a szemetet 1.000,- Ft-ért drága. Nagyon sokan nem kérnek 
számlakivonatot. A másik probléma, hogy a bankszámlakivonaton egyéb pénzforgalom is 
megjelenik.  
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: A bankanyagból, az aznapi 
forgalomból csak azt a tételt másolja ki a bank, ami a hulladékdíjra vonatkozik. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nagyon sok nyugdíjas nem kér számlakivonatot. Erre valami 
megoldást kellene találni. 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: A szolgáltató honnan tudja, 
hogy elutalta a lakos, honnan tudjuk bizonyítani? Meg lehet nézni az ingatlankartonját, hogy 
van-e hátraléka, csak ezt tudjuk megnézni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az is jó lenne, ha valami online módon össze lennének a 
hulladékudvarok kötve és meg tudná nézni, hogy kinek van hátraléka. 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: A hulladékudvart nem a 
Csongrád Megyei Településtisztasági Kft. kezeli. Onnan adatot csak akkor kapunk, ha 
fizetünk érte 3.000,- Ft-ot, csak szolgáltatási díj fejében, nem a Kft. üzemelteti.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Havonta küldik az összesítőt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem mindenki kéri, az egy pluszszolgáltatás.  
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: A hulladékudvarnak 
időközönként leadhatunk egy listát, hogy ki a hátralékos és ki nem. Azt át tudom küldeni e-
mailen akár jegyző úrnak, bárkinek. Nyilván jegyző úrnak küldöm, mert nem fogok 
mindenkinek ilyen igazolást kiadni. Az, akit ingatlankarton szerint hátralékosnak tartok, 
nyilván az nyilván szerepel a listán. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Nekem ne küldjék meg, mi alapján lennék adatkezelő? 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Eddig honnan kapta a 
hátralékos listát, mi nem adtuk át. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A rendelet és a felhívás szerint nem lehet hátraléka annak, 
aki a hulladékudvarra lerak szemetet. Úgy rakhatja le, ha viszi a befizetésről szóló igazolást. 
Aki csekken fizeti, annak könnyű dolga van, csak annak nem, aki bankon keresztül utalja. Ezt 
hogyan lehetne kerekké tenni, hogy ne kerüljön 1.000,- Ft-jába? 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Küldök hátralékos listát. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Kinek? Nem a jegyzőnek kellene, hanem annak az embernek 
kellene, aki ott ül kint a hulladékudvarban.  
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Ezt le kell szabályozni, hogy 
oda kijusson egy lista.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Csak olyan lista kellene, amin azok szerepelnek, akik befizették. A 
hátralékos lista nem kell. 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Ezt nem tudja kiszedni a 
kolléganő, nem lehet így szétválogatni. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Legegyszerűbb lenne bankszámlakivonatot kérni, havonta kb. 100,- 
Ft-ba kerül. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt nem lehet kötelezővé tenni, valakinek a 100,- Ft is 100,- 
Ft. Mindegyik bank más összegért adja. Ez azt jelentené, hogy az összes érintett embernek le 
kell módosítani a banki szerződését. Nem szeretném a kiszomboriak életét agyon bonyolítani. 
Az volna a legjobb, ha mindenki befizetné, mert a hátralékosok miatt van ez a probléma, ha 
nem lenne hátralék, nem volna probléma. A közgazdasági csoportvezetőnek van egy ötlete. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A csoportos átutalás esetén csekket 
nem küldenek.  
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Csoportos átutalás esetén 
benyújtjuk a banknak, akinek nincs a számláján pénz, az épp úgy nincs fizetve, azt nem 
tudjuk kiszedni a rendszerből.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Gondolom ez nem csak Kiszomboron probléma. 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Még egy testületi ülésen sem 
vetődött fel. Megnézem, hogy tudunk a hulladékudvarban dolgozónak listát adni, de abból is 
vita lesz, mert ha ma adunk listát és közben hárman befizették, már a 3 főből 2 olyan fog 
jelentkezni, aki előző nap fizetett, de vinne ki szemetet, de még nem érkezett be a cég 
bankszámlájára. Mindig az reklamál, aki vagy késik, vagy nem fizet.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Erre próbáljanak megoldást találni. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Az újságban úgy szerepel, hogy a 2. oszlopban szereplő anyagfajták 
helyezhetők el. A 2. oszlopban a szelektíven nem gyűjthető hulladékok szerepelnek.  
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Lett egy módosított 
szóróanyag.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez jelent meg most a helyi újságban. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Ezt küldte el a cég. 
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Budai Zoltán a Csongrád Megyei Településtisztasági Kft. képviselője: Az eredeti 
szóróanyagban 3 oszlop volt. Az egyik a színskála, a második, hogy mit lehet elhozni, a 
harmadik, hogy mit nem lehet. 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Át fogom küldeni a jó 
változatot.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő újság mikor fog megjelenni? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Két hét múlva.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés a szerződéssel kapcsolatban? Javaslom jóváhagyásra 
a szerződést a két javítással, hogy a zöldhulladék és a teljes körű CASCO biztosítás kikerül 
belőle. Aki egyetért a szerződéssel az elhangzott módosításokkal, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 134/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerződés 
 
134/2015.(VI. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerződés tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a Csongrád Megyei 
Településtisztasági Nonprofit Kft. (66772288  SSzzeeggeedd,,  VVáárroossggaazzddaa  ssoorr  11..,, képviseli: Dr. Koltainé 
Farkas Gabriella ügyvezető igazgató) – mint Közszolgáltató - és Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzata között megkötendő – 2015. július 1. napjától hatályos - egységes szerkezetű 
Hulladékgazdálkodási közszolgáltatási szerződéssel, azt a melléklet szerinti tartalommal 
jóváhagyja és felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert annak aláírására. 
 
A határozatról értesül: 
- Csongrád Megyei Településtisztasági Nonprofit Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Talán a mai közlönyben lesz 
benne, jóváhagyta a Kormány, arról van szó, hogy a 60 és 80 literes edényzetek alkalmazását, 
illetve cseréjét, választhatóságát felfüggesztették 2016. január 1-ig. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A helyi rendeletet módosítani kellene, de még ki sem jött a 
közlöny, illetve a szerződésben is benne van a 60 literes. Most mit csináljunk? 
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Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Ahhoz látni kellene a kormányrendeletet. Ha nem tiltja semmi, 
akkor nyugodtan benne hagyhatjuk a 60 literes edényzetet, a 80 literes nem volt alternatíva. A 
szerződésbe beleírtuk a 60 literest. Eddig is lehetett volna 60 literes. 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Nincs hozzá ár, nem 
állapították meg.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Elküldik az Energia Hivatalnak a szerződést és a rendeletet is, 
amiben 60 literes edényzet is van, állapítsanak meg arra is árat. 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Elküldtük, azért 
hosszabbították meg a jelenlegit, mert nem akarnak kiadni új árat. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Vannak települések, ahol van 60 literes edényzet. 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Ott volt meghirdetett ár is 
hozzá. Ahol nincs megállapított edényzetre ár, ott felfüggesztették, nem lehet alkalmazni. 
Minden településen meg lett szavazva, mert a településről elszállított fajlagos hulladék 
mennyiségétől függött, hogy lehet-e 80 literes edényzetet alkalmazni. Sok településen nem 
lehet. A 60 literes edényzetet előírta a törvény egyedülállók esetében. 36 települést jártunk 
végig, mindenhol megszavazták a 60 literest, most kiderült, hogy vegyük vissza, mert nincs rá 
ár és meggondolatlan volt az egész dolog. Tegnap 13 közszolgáltató jelentett csődöt, a 
katasztrófavédelem látja el a szolgáltatást. A lakossági kintlévőségek miatt nem lehet 
finanszírozni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hogyan oldják meg? Mindenhol jóváhagyták a 60 literes 
edényzetet, gyakorlatilag július 1-től a helyi rendeletünk is alkalmazandó.  
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Ha egyedülállónak meg kell 
vennie egy 60 literes edényzetet, a cégnél bruttó 8.000,- Ft-ba kerül. Ha megnézzük, hány 
hónap van még az év végéig, a 8.000,- Ft nem éri meg még akkor sem, ha 240 literes 
edényzete lett volna. Nem tudunk árat mondani, hogy mennyiért ürítjük az edényzetet. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Jelen állás szerint július 1-jei hatállyal benne van a 60 literes 
edényzet a kormányrendeletben.  
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Ma fog megjelenni a 
közlönyben, megszavazta a Kormány. Ma kaptuk meg a végleges szövegét. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Benne van jelenleg a kormányrendeletben, így benne maradhat a 
rendeletben és a szerződésben is, ha változás lesz, akkor módosítani fogjuk. Rendeletet nem 
lehet úgy módosítani, hogy nincs előkészítve. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem erről van szó, de ez a rendelet élni fog, ez alapján 
igényelheti. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Nem tiltja semmi, hogy legyen 60 literes edényzet. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tiltja, csak nincsen ára. 
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Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Nem fogjuk üríteni, mert nem 
tudjuk, mennyiért dolgozunk. Egy szolgáltatásnak megvan az ára. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Abban az esetben sem lett volna július 1-jén ár, ha minden úgy 
megy, ahogy volt.  
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Július 1-re az összes 
edényzetfajtára megígérték az árat.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A csatornaszolgáltatás esetében is a szolgáltató hónapokig úgy 
végezte a szolgáltatást, hogy nem volt megállapítva ár.  
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Fentről azt az utasítást kaptuk, 
hogy július 1-je ki van tolva decemberig, addig az a számlázási rend uralkodik és az az 
edényzetfajta, amit eddig használtak. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha megjelenik a jogszabály, akkor egy rendkívüli testületi 
ülésen ezt rendezni kell.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Majd megnézzük, hogy mi jelenik meg. Abban az esetben, ha 
semmi nem tiltja, hogy legyen 60 literes edényzet, akkor nem gondolom, hogy azon 
módosítani kell. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nincs meghatározva ár. 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Nyugodtan megveheti az illető 
a 60 literest, ki is ürítjük, de a 120 literes edényzet számláját fogja megkapni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez elég sok bonyolult helyzetet eredményezhet, ha nem tiltja 
semmi, de benne marad, ebből rengeteg vita származhat. Ezt a végére rendbe kell tenni. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Ezt a rendeletet december alkották még, hagytak félévet ezeknek 
a rendelkezéseknek a hatályba lépésére. Több hónappal ezelőtt elkezdtük ennek az 
előkészítését, a szolgáltatóval a tárgyalást. 
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: Ettől még bonyolultabb a 
helyzet, mert a közszolgáltatóknak, mint nekünk 9.800.000,- Ft-ot számláztak ki erre az évre, 
a múlt évre is, ez már közel 20 millió Ft, csak azért az Energetikai Hivataltól, hogy az árat 
közlik. Abban az volt, hogy június 30-áig mindenféle edényzetre megkapjuk a díjat, semmi 
díjat nem kaptunk meg 20 millió Ft-ért. Lakos arányban kell fizetni a díjat az 
ármegállapításért.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő újságban megjelentetjük a változást.  
 
Fekete Istvánné gazdasági és kereskedelmi igazgatóhelyettes: A számlázási időszak 
negyedévente van, negyedéven belül úgyis meglátjuk, mik lesznek a változások és a szerint 
próbáljuk. Ezt a módosítást is azért szavazták meg, mert a közszolgáltatókra ráerőltették a 60 
literes edényzetet, kiszámolták a fajlagos mennyiségeket és kérték az árat. Az Energia Hivatal 
azt mondta, hogy Fazekas miniszter úr azt mondta, nincs ár. Ha nincs ár, akkor lépni kell, 
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akkor nincs szolgáltatás. Ezért kitolták 6 hónappal. A 60 literes edényzet beszerzésébe 2,5 
millió Ft-ot fektettünk bele, most ott állnak az udvaron. Ár akkor lesz, amikor egy holdingba 
be tudják ezt az egész közszolgáltatást szervezni, félig már így is államiak vagyunk, nem 
határozunk meg árat, semmit. Amikor egyre több cég csődbe megy, akkor meghozzák azt a 
döntést, hogy az összes közszolgáltató egy holdingba kerül és lesz, ami lesz. Az első 
variációban, amikor a háztól menő szelektívről volt szó, akkor az volt, hogy a szigeteket fel 
kell számolni, ne bonyolítsuk az életüket, most meg megkaptuk az ukázt, hogy egyetlen egy 
szigetet nem lehet felszámolni, sőt amelyikben az önkormányzat partner, még bővítheti is. A 
háztól való szelektív gyűjtéssel az állam azt feltételezi, illetve a törvényalkotó, hogy itt semmi 
nem marad a kommunális hulladékban csak az, amit a háziállat nem bírt megenni. Ezt tudjuk, 
hogy faluhelyen ez nem így működik.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szeretnék ezt sokszor a lakosok nekünk is bizonyítani. 
Köszönöm, hogy eljöttek a testületi ülésre. 
 

 
/Szekeres Krisztián képviselő távozott, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
 
- Rendezvénysátor igénylése kutyakiállításhoz.  
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 14. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Rendezvénysátor igénylése kutyakiállításhoz. Tavaly is 
odaadtuk. Kérdés? Aki egyetért a rendezvénysátor biztosításával, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 135/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Rendezvénysátor igénylése kutyakiállításhoz 
 
135/2015.(VI. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
rendezvénysátor igénylése kutyakiállításhoz tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2015. október 24. napján 
Kiszomboron, a Vályogos-tó partján megrendezésre kerülő Hungária Boxer Klub nemzetközi 
klubkiállítás megrendezéséhez biztosítja az Önkormányzat tulajdonát képező 
rendezvénysátrat, azzal a feltétellel, hogy a kiállítás szervezője köteles gondoskodni a kiállítás 
helyszínének tisztántartásáról, és azt az eredeti állapot szerint adja vissza. 
 
A határozatról értesül: 
- kérelmező 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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- Pedagógusok Szakszervezetének megkeresése. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a megkeresés a jegyzőkönyv 15. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Pedagógusok Szakszervezetének megkeresése. Az étkezési 
hozzájárulást adjuk a munkatársak részére havi nettó 8.000,- Ft összegben, így nem 
javasolnánk többletet. Azért van egy ellentmondás, hogy az óvodapedagógusoknak 
megemelték a bérét, de ők is kapják az étkezési utalványt.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Az óvodában is kapnak még a 8.000,- Ft-on felül? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem. Az óvodapedagógusoknak megemelték a bérét 
központi döntés alapján. A daduskák és az egyéb kiegészítő munkakörökben foglalkoztatottak 
részére nem volt béremelés. Ettől függetlenül mindenkinek az éves költségvetés 
jóváhagyásakor 8.000,- Ft-os étkezési utalványt hagytunk jóvá, ami nagyobb összeg, mert a 
8.000,- Ft-nak járuléka is van, de az a dolgozót nem érinti.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Úgy volt, hogy 2015 januárjától a nevelő munkát 
segítőknek is emelkedni fog a bérük, ami elmaradt. Egyszer hallottam a hírekben, hogy lesz 
egy egyszeri kompenzáció, most már arról sem hallok. A KLIK-nél sem adtak ilyen juttatást 
senkinek. Most emiatt javasolják, hogy ezekben a munkakörökben legalább a nevelő munkát 
segítők vagy az egyéb alkalmazottak kapjanak plusz béren kívüli juttatást.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Akinek pedagógus végzettsége van, 
nem óvodapedagógus, hanem óvodapedagógus munkáját közvetlenül segítő, annak változni 
fog a bére szeptembertől. Ez a pedagógiai asszisztenst érinti. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem javaslunk egyéb béren kívüli juttatást, aki ezzel 
egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 136/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Pedagógusok Szakszervezetének megkeresése 
 
136/2015.(VI. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Pedagógusok 
Szakszervezetének megkeresése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy az 
Önkormányzat fenntartásában működő Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília 
Napköziotthonos Óvoda (6775 Kiszombor, József A. u. 19.) azon munkatársainak, akik nem 
tartoznak az életpálya-modell hatálya alá többletdíjazást, egyéb béren kívüli juttatást nem 
kíván biztosítani, tekintettel arra, hogy az Önkormányzat 2015. évi költségvetésében 8.000,- 
Ft/fő/hó összegű Erzsébet-utalványt biztosít a fenntartásában, valamint a kiszombori 
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székhelyű Társulás fenntartásában lévő intézmények közalkalmazotti jogviszonyban 
foglalkoztatott összes munkatársa részére. 
 
A határozatról értesül: 

- Pedagógusok Szakszervezete 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 

 
 
- Nagyszentmiklósi u. 10. szám alatti üzlethelyiség bérlőjének kérelme. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és 1 példány kép a jegyzőkönyv 16. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nagyszentmiklósi u. 10. szám alatti üzlethelyiség bérlőjének 
kérelme. Az a probléma, hogy íves a bejárati ajtó, ha a táblát is megcsinálták volna ívesre, 
akkor másként nézne ki. Ez egy nagy tábla lenne, nem javaslom a kihelyezését. 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Ez előnyt jelent a bérlőnek? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezzel a céggel szerződött a márkanevüket használva, a 
bővítés is ezzel a márkával kapcsolatban történt meg. Ezen a rendszeren keresztül vásárol, 
ennek az üzletláncnak az egyik résztvevője. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ha a környezetbe illő, egyéni tábla, ne zárjuk el a lehetőségét, egy 
kisebb méretben az ívet követve. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem javaslom most a kihelyezését, ha probléma jelentkezik, 
akkor keressen újra. 
 
Tóth András képviselő: Nem látszik az útról, mert benőtték a faágak. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Le fog hullani a lomb.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Valószínű, hogy ez előírás lehet, hogy ki kell helyezni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha a tulajdonos ezt nem támogatja, akkor nem tud mit tenni. 
Aki egyetért azzal, hogy most ne engedélyezzük a tábla kihelyezését, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület 4 igen és 2 nem szavazattal meghozta 137/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Nagyszentmiklósi u. 10. szám alatti üzlethelyiség bérlőjének kérelme 
 
137/2015.(VI. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
Nagyszentmiklósi u. 10. szám alatti üzlethelyiség bérlőjének kérelme tárgyú előterjesztést és 
az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy az 
Önkormányzat tulajdonában lévő Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 10. szám alatti 
üzlethelyiség bérlőjének, Gábor Istvánné egyéni vállalkozó kérelmét, melyben az 
üzlethelyiség bejárata felé világító cégtábla felszerelését kérte, nem támogatja, tekintettel arra, 
hogy a nagyméretű tábla formája az épület jellegéhez nem illeszkedik, kihelyezése 
településképi szempontokra figyelemmel is aggályos. 
 
A határozatról értesül: 

- Gábor Istvánné bérlő 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 

 
 
/A köszönőlevél a jegyzőkönyv 17. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Nagyboldogasszony Plébánia megköszöni a segítséget, 
amit nyújtottunk.  
 
 
- A KEVIÉP Kft. bérleti szerz ődés meghosszabbítás iránti kérelme 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/A kérelem a jegyzőkönyv 18. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A KEVIÉP Kft. kérelmével folytassuk munkánkat. Lejár a 
bérleti szerződés a kastély udvarára és kérik szeptember 30-ig meghosszabbítani. Aki egyetért 
a bérleti szerződés meghosszabbításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 138/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: A KEVIÉP Kft. bérleti szerződés meghosszabbítás iránti kérelme  
 
138/2015.(VI. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a KEVIÉP Kft. 
bérleti szerződés meghosszabbítása iránti kérelme tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a KEVIÉP Építőipari és 
Kereskedelmi Kft-vel (4025 Debrecen, Széchenyi u. 46.) 2014. június 1. napján megkötött, 
2015. június 30. napjáig hatályos bérleti szerződést, mely alapján a Kft. az önkormányzat 
tulajdonát képező Rónay-kastély (6775 Kiszombor, Móricz Zs. u. 1-3.) udvarából 2000 m2  
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nagyságú területet telephelyként (gépek, anyagok tárolása, raktározása, rakodása) a 
településen folyó ivóvízminőség-javító program kivitelezésének időtartamára bérel bruttó 
100.000,- Ft/hó összeg bérleti díj ellenében, a Kft. - mint bérlő kérelmére – azonos bérbeadási 
feltételek mellett meghosszabbítja 2015. szeptember 30. napjáig. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a bérleti szerződés 
meghosszabbításával kapcsolatos jognyilatkozat aláírására. 
 
A határozatról értesül: 
- KEVIÉP Építőipari és Kereskedelmi Kft. 4025 Debrecen, Széchenyi u. 46. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
4. Napirend 
Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda tájékoztatója a 
2014/2015-ös nevelési évről. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Börcsökné Balázs Márta 
       polgármester     óvodavezető 
 
/A tájékoztató a jegyzőkönyv 19. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos 
Óvoda tájékoztatója a 2014/2015-ös nevelési évről. Szóbeli kiegészítést kíván-e tenni az 
óvodavezető? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: A megújuló köznevelési értékelési 
keretrendszer alapján készítettem el a beszámolót. Tartalmában hasonló a korábbi évekéhez, 
de ebben már megtalálhatók ennek az egymással szorosan összefüggő értékelési rendszernek 
az elemei is. Intézményértékelésre hamarosan sor kerül, a pedagógusok és a vezető 
értékelésére is. Ha valaki végigolvasta láthatta, hogy némelyest egy kicsit személyesebb, mert 
a vezető kompetenciáját is be kell mutatni, ezeket fogják majd ellenőrizni. Várható 
tanfelügyeleti ellenőrzések lesznek 2016-tól és azért mondom, mert amikor ezekre sor kerül, 
az intézményértékelésre vagy a vezető értékelésére, akkor a fenntartó képviselőjének is részt 
kell ebben venni. Nagy valószínűséggel meg fogják nézni, hogy milyen feltételekkel, ez is az 
intézményi vizsgálat eleme, hogy milyen tárgyi és személyi feltételekkel rendelkezünk. 
Előminősítések már történtek az intézményben. Azt gondolom, ahogyan elkészítettem a 
beszámolót, itt már benne vannak a pedagógiai folyamatok, a személyi vagy 
közösségfejlesztés. Az eredményeket is igyekeztem megmutatni és azt a pedagógiai 
folyamatot, ahol a nevelőtestületünk megpróbálja mindig figyelni a munkáját és 
továbbfejleszteni azokat a területeket, amelyekre hangsúlyosan a továbbiakban is figyelni 
kell. Minden a helyi gyerekekért történik, minden egyes tevékenységünk arról árulkodik, 
hogy ennek a korosztálynak próbálunk a magunk eszközeivel olyan élményeket, egy olyan 
nyitott befogadó környezetet teremteni, amit ma a társadalom elvár tőlünk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük a kiegészítést. A szülők véleményénél ismét 
megjelenik az étkezés problémája. A vállalkozóval együttműködve próbáljunk megfelelni a 
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szülői elvárásoknak. A tárgyi feltételeknek írja az udvari vízelvezetést. Igyekezni fogunk 
megoldani. A felnőtt WC-k biztosításával probléma volt, javasoltam, hogy van egy üres 
fürdőszoba, ahol gyerek WC-k vannak, egyet emeljenek ki és tegyenek helyére felnőtt 
kagylót. Utána majd ezt rendezni fogjuk, mert ki kell bontani a másikat. Azt érzem, hogy 
gyerekközpontú ennek az óvodának a működése és nagyszerű csapat dolgozik az óvodában. 
Akkor tudja az ember ezt lemérni, amikor más óvodában is tapasztalatokat szerez. Érdekes 
folyamatot fog elindítani, hogy 8 éves korig óvodában szeretnék tartani a gyermekeket. Mit 
lehet tenni? Az is rossz, ha szükség van még arra, hogy óvodába járjon a gyermek, mert akkor 
lesz jó, erős iskolás és ezt nem érti meg a szülő a másik, amikor egy tehetséges gyereket 
visszahúzunk és az óvodában tartunk, az ugyanolyan káros. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Azért írtam erről ennyit, mert még semmi 
konkrétumot nem kaptam kézhez. Meg fogom keresni a lehetőséget, egyrészt az országos 
szakszolgálat vezetőjéhez egy írásos észrevételt küldök és lehet, az oktatási hivatalon belül is 
jelzéssel élek, mert ahogyan fogalmaztam, erősen a szakmaiságunkat érzem 
megkérdőjeleződni. Elvárja a rendszer és ezt nagyon komolyan is vesszük, hogy minden 
egyes gyereknek a fejlődési folyamatát mérjük, nézzük, a legkorszerűbb módszereket 
használjuk. Megerősítette két szakszolgálati vizsgálat és azt mondták, amit az óvoda 
szakmailag megállapított. A harmadik esetben, az országosnál azt mondják, hogy mégis 
maradjon egy teljesen érett, több mint 130-as IQ-jú gyerek 8 évesen óvodában, erre nem 
igazán találok választ. Főleg a gyerekért aggódom. Maga a tendencia, az elv, az 
óvodapedagógus szakmaisága vagy akár a vezető döntése, ami azt gondolom, megingatni nem 
tud, de elkeserít. Éppen ezért jelzéssel kell éljek, mert azt gondolom, hogy hosszú távon lehet 
gond, mert nem tudom mennyire volt érthető, ha 8 éves gyerek kerül be teljesen éretten egy 
általános iskolába indokolatlanul, az a gyerek 4. osztályosan is annyival idősebb lesz. 
Valószínűleg a fejlődéslélektan miatt korábban érik, bekerül abba a korosztályba, ahol két 
évvel fiatalabbak a gyerekek. Nem biztos, hogy előnyére válik, sőt vagy deviáns lesz vagy 
lemarad, a fejlődési tendenciája ütközhet. Ferencszálláson elég sok kiscsoportos várható, azok 
a gyerekek megrekednek, bármennyire is differenciálunk, nem tudunk és nem is akarunk 
iskolát csinálni az óvodából. Ez most patthelyzet. Az egyik gyerek három számjegyűeket tud 
fejben összeadni, kivonni, osztani, szorozni, olyan tehetséges, mégis megkaptam, hogy 
maradjon óvodában. Ez elég komoly kihívás lesz előttünk, törekedni fogunk, hogy 
megfeleljünk, de valamilyen szinten értem, hogy a szülőé a gyerek, de a szülőnek el kell 
fogadni a szakmát. De most itt, ebben elég jelentősen gátoltak. Már négy család jelezte, hogy 
ugyanezt akarja csinálni. Már úgy íratják be, már jelzik, hogy ismét óvodásnak íratják majd be 
gyermeküket. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A vegyes csoportokkal kapcsolatos problémát hogyan tudja 
kezelni? Ennek is megvannak az előnyei, hátrányai. A korcsoportosnak is megvannak az 
előnyei, hátrányai. Hogyan lehet ezt kezelni? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Harmadik éve csináljuk a vegyes 
csoportot, nagy kihívás volt, de azt gondolom, hogy jó pedagógusokkal, jó szakembergárdával 
ebből előnyt lehet kovácsolni, de a szülők zömében azt szeretik, azt várják, ha 
életkorcsoportokról beszélünk. Igaz, hogy az is nagyon szórt, ott is jelentősen differenciálni 
kellett, nagyon nagyok a különbségek az adott életkorú gyerekek között is. Most arra 
törekszem, hogy az egyik csoportunkban, ahol nagyszámban mentek el gyerekek iskolába és 
kevesen maradtak, próbálkozom részben osztott csoporttal, az már nem a teljes vertikum, már 
csak kis- és középsőcsoportban differenciálunk. Ha lehetőség van, a gyereklétszám adja, 
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akkor azért igyekszem megfelelni a szülői elvárásoknak, de miután látjuk a létszámokat, 
nagyon nehéz megcsinálni, vagy szakmailag nem találom igazán jónak, hogy egy 
összeszokott kapcsot azért szedjek szét egy vagy két év után, hogy abból legyen egy 
nagycsoport vagy egy tisztacsoport. A szülők ezt kérik, de abban az esetben, amikor 
felajánlom nekik, hogy ha azt szeretnék, hogy legyen középsőcsoport, akkor viszont 
ragaszkodnak a régi megszokott pajtásokhoz, az óvónénihez és a gyerek is a megszokott 
csoporthoz. Itt most ebben egy nagyobb gyereklétszám tudna segíteni, így meg, ha jól tesszük 
a dolgunkat, akkor elfogadják így is, úgy is. Nagyon komolyan differenciálnak a kollégáim és 
azzal, hogy van pedagógiai asszisztensünk és jól használjuk fel, azt gondolom, hogy a 
lehetőség biztosított, hogy azok a gyerekek, aki iskolára készülnek, megkapják a lehetőséget. 
DIFER-méréseket végeztettünk, kíváncsi voltam az eredményekre. Ez a mérés megmutatja, 
hogy igenis van különbség egy városi, egy falusi vagy a fővárosi gyerekek között. Megnéztük 
az eredményeket, hogy azok a pluszfejlesztések, amelyeket tudunk nyújtani a gyerekeknek, 
azok megfelelőek. Jó minőségű felkészítést kapnak az iskola előtt álló gyerekek. Nagyszámú, 
elég jelentős a sajátos nevelésű BTM-N-es gyerekünk, akik segítséget kapnak, miután 
biztosítva van helyben a logopédia is. A csoportban az óvónők is fejlesztik egyénileg. Megvan 
az óvodai létszám, de folyamatosan változik. Van egy új Integrált Köznevelési Ellenőrzési 
Rendszer, a legpontosabb adatokat találtam benne a kiszombori székhely intézményről, 
viszont a ferencszállási tagintézményt Szeged járásnál találtam meg, nem jók az adatok, 
javítani fogom. Ebbe a rendszerbe a fenntartó, a szakértő és az intézmény is írhat 
észrevételeket. Ferencszállásra ebben a rendszerben 14 gyereket jeleztek, de tudom, hogy 19 
gyerek lesz. Majd próbálok jó adatokat rögzíteni. Egyébként a szűkös gyereklétszámnál még 
így is, a járási átlaghoz képest még mindig jók vagyunk. A férőhely kihasználtságunk még 
nem volt soha ilyen alacsony.  
 
/Szekeres Krisztián képviselő megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, észrevétel, 
vélemény? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Most szakértőként járom a szegedi 
óvodákat, látok ilyen és olyan óvodákat is, most nagyobb rálátásom lesz az óvodás 
társadalomra.  
 
Tóth András képviselő: Nagyon fontos, mint szülőnek, hogy nagyon jó a hangulat az 
óvodában.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Az biztos, hogy kirándulós, rengeteg 
élményt nyújtó óvoda vagyunk. Nagyon sok óvodában nem merik elvinni a gyerekeket 
sehova. Azt is vallom, hogy nem 3 órás évzárónak kell lennie, amire két hétig vagy egy 
hónapig készülnek a gyerekek, hanem helyette nálunk kerékpártúrázni mennek, felfedezik a 
környéket. Azt gondolom, hogy ez igazán gyerekközpontú nevelés.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük a munkájukat, eredményes évet tudhatunk 
magunk mögött. Köszönve az odafigyelést továbbra is azt kívánom, hogy ilyen lelkesedéssel, 
odafigyeléssel tegyék a dolgukat. Reméljük, hogy a jövő év is problémamentes lesz. Gondok 
lesznek, azt meg kell oldani, de ebben is nagyon szépen összehangoltan tudnak 
együttműködni a szülőkkel. Javaslom a beszámoló elfogadását. Aki elfogadja, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 139/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda 2014/2015-ös 
nevelési évre vonatkozó tevékenységéről szóló beszámoló elfogadása 
 
139/2015.(VI. 30.) KNÖT h.  

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte, megtárgyalta és 
elfogadta a Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda 2014/2015-ös 
nevelési évre vonatkozó tevékenységéről szóló beszámolót. 
 
A beszámoló a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
-     Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
5. Napirend 
Tájékoztató a lakossági kintlévőségekről. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/A tájékoztató a jegyzőkönyv 20. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató a lakossági kintlévőségekről. A tájékoztatóban 
látható, hogy vannak elmaradások iparűzési adóban, pótlékban, gépjárműadóban. A kolléganő 
mindig megteszi az intézkedéseket, ha kell, az okmányirodának jelzi. Látjuk azt, hogy vannak 
elmaradások üzlethelyiség bérleti díjban, ebben egy cég, aki nagy összeggel. Lakbér 
elmaradás is van.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Ezt a kolléganő az analitika alapján 
nyomtatta ki, június 24-ei állapot szerint, de ezekből a lakbér, üzlethelyiség, garázs hátralék 
összegekből nagy része befolyt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Szirbik Imre  alpolgármester: 34 millió Ft körül az önkormányzatnak jár, ami az 
önkormányzat kintlévősége, mert az adók módjára behajtandó idegen tartozás nem. Jól 
gondolom?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az adók módjára behajtandó tartozás között benne van a 
csatorna-beruházás közműfejlesztési hozzájárulás hátraléka, ami szintén önkormányzati 
bevétel lesz. Érdekünk, hogy ez is behajtásra kerüljön. 
 
Tóth András képviselő: Év végére valamennyi ebből bejön. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Bejön, de azért vannak aggályos dolgok, iparűzési adóban és 
a gépjárműadónál is. A gépjárműadó éven túli hátraléka esetén lehet az okmányirodához 
fordulni és kivonni a forgalomból a gépjárművet. Addig végrehajtást lehet kezdeményezni. 
 
Tóth András képviselő: Elég ijesztőnek tűnik a nagysága. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? 
 
Tóth András képviselő: Mennyi bevétellel gazdálkodunk? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A költségvetési főösszeg jelenleg 
917.128.000,- Ft.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az eredeti 572 millió Ft volt, de módosult, mert 
támogatásokat kaptunk az épületek felújítására, kerékpárút építésre. Aki tudomásul veszi a 
tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 140/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató a lakossági kintlévőségekről 
 
140/2015.(VI. 30.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte, megtárgyalta és 
tudomásul vette a lakossági kintlévőségekről szóló tájékoztatót. 
 
A tájékoztató jelen határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Két dolog miatt lehet, rendkívüli testületi ülést tartunk: az 
egyik az iskola kérdése, mert még nem kaptuk vissza azt, hogy mennyi összeget kellene 
havonta fizetnünk, ha elfogadják a kérelmünket, a másik a hulladékgazdálkodási rendelet. 
Van-e még kérdése? Amennyiben nincs, köszönöm a megjelenést, a mai testületi ülést 
bezárom.  
 

Kmf. 
 
 
Szegvári Ernőné         Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 
 
 


